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OTÁZKA ČESKÉ VZDĚLANOSTI V EVROPĚ aneb Co potřebují
české vysoké školy, aby mohly plnit svůj účel? – pozvánka na
konferenci
1. místopředsedkyně Senátu PaedDr. Alena Gajdůšková ve spolupráci s předsedou výboru pro vzdělávání Jaromírem
Jermářem si Vás dovolují pozvat na konferenci OTÁZKA ČESKÉ VZDĚLANOSTI V EVROPĚ aneb Co potřebují české
vysoké školy, aby mohly plnit svůj účel?. Konference se koná 13. října 2009 od 9 do 16 hodin v Senátu Parlamentu
České republiky, Jednací sál, Valdštejnský palác (vchodem A z Valdštejnské ulice).
Motto konference
Vzdělání nelze redukovat na pouhou přípravu na pracovní trh. Uplatnitelnost absolventů/tek je důležitá, ale vzdělání
není důležité jen k okamžitému nástupu na trh práce. Nesmíme opomenout další rozměry vzdělávání jako přínos ke
kulturnímu občanskému soužití, kultivaci společnosti či základu celoživotního vzdělávání.
Zdůvodnění konference
V uplynulých dvou letech MŠMT intenzivně pracovalo na přípravě reformy vysokých škol. V týmu vedeném prof. Petrem
Matějů vznikl materiál s názvem Bílá kniha terciárního vzdělávání, proti němuž byla řada výhrad.
Potřebnost úprav stávajícího systému vysokoškolského vzdělávání je vnímána všemi aktéry i ostatními aktéry, zejména
samotnými vysokými školami. Silné negativní reakce, které vyvolaly původní návrhy MŠMT formulované v Bílé knize
terciárního vzdělávání, dokládají, že zde neexistuje jasný konsenzus ani v otázkách, co je na současném stavu
vysokoškolského systému problematické, ani jak by měly být jeho nedostatky napraveny. Dříve než bude příprava
reformy v plné míře obnovena, je třeba vést celospolečenskou diskusi o důvodech a směřování potenciálních změn.
Konference si klade za cíl být jedním z podnětů v této diskusi. Současně sleduje i konkrétnější cíle, zejména upozornit
na dosud opomíjené aspekty navrhovaných opatření, vytvořit platformu pro konstruktivní dialog různých aktérů a ukázat
skutečný zájem o vysokoškolskou problematiku napříč politickým spektrem.
Záměrem konference je co nejkomplexněji nahlédnout problematiku sporných či jednoznačně negativních charakteristik
českých vysokých škol. V omezeném čase povede tematická šíře konference k redukci hloubky diskutovaných témat.
Proto se konference plánuje jako úvodní, na níž mohou navazovat tematicky užší konference věnující se oblastem,
které z prvotní diskuse vyplynou jako klíčové.
PaedDr. Alena Gajdůšková, v. r.
1. místopředsedkyně
PhDr. Jaromír Jermář, v. r.
předseda výboru


